
Protokół nr 39/2018 z posiedzenia  

KOMISJI ROLNICTWA I ROZWOJU GOSPODARCZEGO  

w dniu 05 czerwca 2018 r. 

 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zmiany w ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, 

podjęcie uchwały przez Radę Gminy w kwestii zezwoleń na sprzedaż alkoholu.  

3. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad.1.  

Otwarcia posiedzenia Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego w dniu                       

05 czerwca 2018 r. dokonała Przewodnicząca Komisji Pani Maria Kamyczek, która 

powitała Sekretarz Gminy Panią Longinę Szulc, Zastępcę Wójta oraz członków komisji- 

lista obecności stanowi załącznik nr 1  do protokołu.  

 

Ad.2.   

Pani Sekretarz omówiła projekt uchwały Rady Gminy. Wskazała, iż 8 marca br.                

weszła w życie ustawa, zgodne z którą Rada Gminy ma ustalić tej chwili maksymalną 

liczbę miejsc sprzedaży alkoholu. Należało przeprowadzić konsultacje w każdej wiosce, 

bez względu na to czy był tam punkt sprzedaży alkoholu czy nie. We wszystkich wsiach 

konsultacje się odbyły. Spożycie alkoholu wzrasta z roku na rok.  W roku 2017 z samych 

oświadczeń wynikało, że na terenie gminy sprzedano napoje alkoholowe za ponad               

5 milionów złotych. Agencja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych wzięła się za ten 

temat, by wskazać Radzie Gminy kierunek działania. Ustalono limit 50 zezwoleń                    

na trzy gatunki alkoholu. Według opinii zebrań wiejskich, zaakceptowano projekt 

uchwały. Frekwencja na zebraniach była niska. Zgodnie z uchwałę obecnie będzie 

mogło funkcjonować znacznie mniej punktów sprzedaży alkoholu.  

Przewodnicząca Komisji przypomniała, że w tej chwili jest proponowane 45 zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych do 4,5% zawartości alkoholu oraz piwa,                             

35 zezwoleń na sprzedaż napojów o zawartości alkoholu powyżej 4,5% do 18%                 

z wyjątkiem piwa i 35 zezwoleń na sprzedaż napojów powyżej 18% zawartości 

alkoholu. Przewodnicząca zapytała co w związku z zezwoleniami jednorazowymi. 

p. Sekretarz dodała, że zezwolenia jednorazowe nie wchodzą w tym wypadku                    

w rachubę. Nie ma potrzeby opiniowania obecnie przez Komisję, jednorazowych 

zezwoleń na sprzedaż piwa, o które może wnioskować straż i punkty, które mają 

zezwolenia stałe. Pani Sekretarz dodała, że pozostała odległość sprzedaży 500 mb                

od jeziora. Nie stwarzano w tym względzie warunków do niebezpiecznych sytuacji.               



Od pozostałych punktów zachowano odpowiednie odległości. Ustawa nie podejmuje 

odległości punktu sprzedaży od obiektów kulturowych, np. obecnie sklepu w Garzynie 

od Gminnego Centrum Kultury. 

Przewodnicząca Komisji spytała w jakich miejscowościach nie ma sprzedaży. Wskazano 

na Zbytki, Bielawy i Karchowo. Ponadto wskazano na zagadnienie sprzedaży alkoholu 

na stacjach paliw, co Przewodnicząca potępiła.   

Radny L.Kruk zauważył, że dużo osób z tego powodu zginęło. Powinny być właśnie 

konsultowane te kwestie, które są konfliktowe.  

Zastępca Wójta dodał, że wynika to niestety z oczekiwań społeczeństwa. Rada Gminy 

zajmuje się punktami.  

Pani Sekretarz wyjaśniła, że przeciwdziałanie alkoholizmowi to trudny temat. Przez tyle 

lat dużo osób się przewinęło. Żadne przymusowe leczenia nic nie dały. Policja tylko 

może doprowadzić na badania. Jeśli osoba nie ma takiej woli, to się nie wyleczy. Zespół 

Interwencyjny działa w kwestii przemocy, która jest często połączona z alkoholem. 

Ważna jest pomoc osób, które z tego wyszły.  

Przewodnicząca Komisji wymieniła, jako problem kwestię pomocy później, po leczeniu. 

Podstawą jest grupa wsparcia, bowiem jest to problem na całe życie. Przewodnicząca 

zapytała o sukcesy Komisji.  

Sekretarz Gminy wskazała, że nie ma teraz informacji na temat sprzedaży alkoholu 

osobom nieletnim. Organizowano szkolenia dla sprzedawców, uświadamiani są przy 

zezwoleniach, odbywały się kontrole policji.  

Radny L.Kruk wskazał, że niektóre punkty mają zezwolenia na sprzedaż w miejscu. 

Przewodnicząca dodała, że jest to zadanie dla policji, by sprawdzić czy są zezwolenia 

w miejscu, a także kontrole picia alkoholu w miejscu publicznym. Największy obrót                

w zakresie sprzedaży alkoholu ma supermarket DINO w Krzemieniewie na 1,2 miliona 

złotych, następnie w Pawłowicach na ok. 600 tys. złotych.  

Radny L. Kruk zauważył, że jest to dobry punkt dla wielu wiosek, gdzie nie ma w bliskiej 

odległości dużej konkurencji. Jest to z pewnością konkurencja też dla punktów                         

w kwestii sprzedaży innych towarów. 

Przewodnicząca Komisji wskazała, że Radni ograniczają ilość punktów sprzedaży                     

w stosunku do tej uchwały, która obowiązywała. Nikt tego nie odczuje, bo 

obowiązujące punkty pozostaną. Wola mieszkańców została wyrażona. 

Zastępca Wójta wskazał, że wpływ z koncesji alkoholowej wyniósł dla Gminy około  

130 tysięcy zł. Jest wiedza co do kwoty, wartości, nie do ilości na osobę.  

 

Ad.3. 

Radny L.Kruk zapytał o zaawansowanie prac na oczyszczalni. 
Zastępca Wójta wyjaśnił, że dwukrotnie odbyły się spotkania z firmą Molewski                       

i BIO-TECH. W dniu 29 maja br. podpisano aneks do umowy. BIO-TECH zakładał 

termin wykonania do lutego 2019 r. Gmina uzyskała 16,5 mln. zł dofinansowania, więc 

19 października obecnie jest terminem oddania inwestycji. Jest już ostateczny                 

i musi być do tego czasu odebrana. Całość inwestycji to 32 mln zł, 7 mln zł – zwrot 



VAT-u, koszty niekwalifikowane – pozostaje 16 mln zł. Ze strony Gminy nie będzie już 

możliwości przedłużenia. Budowa kanalizacji w  miejscowości Krzemieniewo też jest 

przedłużona, z 31 maja do dnia 14 sierpnia 2018 r.  

Przedłuża się termin przyjęcia ścieków na oczyszczalnię na koniec września. Zastępca 

Wójta wskazał, że reaktor został obciążony, obsypany, wyrównać trzeba dno, 

zainwestować w nowe urządzenia. Wykonawca nie ma podstaw do roszczeń.  Według 

Inspektora Nadzoru termin jest realny. Droga jest przygotowana pod wylewkę, postęp 

prac jest widoczny, budynki, wiaty są budowane.  

Podjęto temat wyborów samorządowych. Podano trzy terminy 21.10., 28.10., 04.11. 

w których mogą się odbyć wybory. 

Zastępca Wójta poinformował, że gminy mają obniżyć opłaty za umieszczanie urządzeń 

w pasach drogowych. Było 10 zł/m, a obecnie będzie 5 zł/m. Włodarze sąsiednich gmin 

ustalili, by była to opłata równa dla wszystkich.  

p. M. Długi zapytał o odcinek od Kąkolewa do Garzyna, na drodze krajowej nr 12, gdzie 

mają być prace drogowe. Zauważył, że najgorsze i najbardziej niebezpieczne miejsca 

na odcinku od Krzemieniewa do Hersztupowa zostało pozostawione.  

Zastępca Wójta wskazał, że wykupiono grunty pod to skrzyżowanie. Rondo nie może 

być, jednak możliwe są rozjazdy takie jak w Goli.  

                

              

                Protokołowała:      Przewodnicząca:  

             

             Joanna Adamczak                   Maria Kamyczek 


